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 DER ELTERNBEIRAT | SZÜLŐI TANÁCS 
 
 

Jegyzőkönyv  
A Német Iskola Szülői Tanácsának ülése Budapest, 2022.03.30. 

Időpont : 19.00 –21:00     Helyszín: Aula 
Jelenlévők:  Jelenléti ív szerint megjelent szülői képviselők személyesen , köztük a Szülői Tanács 
Elnökségének 5 tagja,  Caroline  Schmidt (igazgató),  Norbert  Langen, Katalin Forgách 
(Alapítványi Tanács ), Uwe Bach ( Tanári tanács )  
Német jegyzőkönyv: Torsten Braner 
Magyar jegyzőkönyv: Ágnes Szakolczai 
___________________________________________________________________________ 
 
NAPIREND 
 
1. Köszöntés, az ülés megnyitása 
2. Napirend jóváhagyása 
3. Iskolai testületek beszámolója 

a) Alapítványi Tanács beszámolója  
b) Iskolavezetés beszámolója 
c) Tanári Tanács beszámolója 
d) Diákönkormányzat beszámolója 

 
- Zárt ülés – 

 
4. Munkacsoportok  
5. Szülői mandátumok az Alapítványi Tanácsban 
6. Sommerfest/ Nyárünnep 2022 
7. Egyéb  

   
1. NAPIRENDI PONT: KÖSZÖNTÉS, AZ ÜLÉS MEGNYITÁSA 

 
Anne Vizi köszönti a jelenlévő szülői képviselőket , vendégeket és megnyitja az ülést.  
Az ülés az eljárási szabályzat 6.1.pontja szerint határozatképes .  
 

2. NAPIRENDI PONT: A NAPIREND JÓVÁHAGYÁSA  

 
A napirend egyhangúlag elfogadásra kerül.  
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3.NAPIRENDI PONT: AZ ISKOLAI TESTÜLETEK BESZÁMOLÓJA 
 

a) Az Alapítványi Tanács beszámolója 

 Norbert Langen beszámol az Alapítványi Tanács folyamatban lévő projektjeiről. Forgács Katalin 
bemutatja  az iskola területén tervezett erdei tanösvény megvalósításának folyamatát. Lásd 
mellékelt prezentáció.    
 

b) Az iskolavezetés beszámolója 

 
Frau Schmidt tájékoztat az alábbi témákkal kapcsolatban:  
 

- Herr Strutz proffeszionális megszervezte a BEK-et (iskolafejlesztési konferencia ). 
Köszönjük a résztvevő szülők aktív közreműködését.  

- Német érettségi: Az írásbeli érettségiket kijavították és továbbították Németországba a 
KMK-nak, ahol a dologzatokat újra átnézik és jóváhagyják/korrigálják a javítást.   

- A magyar írásbeli érettségikre május elején kerül sor.  
- A 10. évfolyam központi angol írásbeli vizsgáját a mai napon írták meg a diákok. Az eredeti 

időpontot azért változtatták meg mert a régióban található egyik iskolában véletlenül 1 
nappal korábban íratták meg a dolgozatokat.  

- A javuló járványhelyzet következtében újra rendeznek különböző tanulmányi 
versenyeket. A DSB tanulói sikeresen szerepelnek ezeken a megmérettetéseken, egyik 
diákunk 1. helyezést ért el, így elutazhat a Brüsszelben megrendezésre kerülő döntőre.  
Hömöstrei tanár úr egy másik versenyre utazik DSB-s diákokkal Halle-ba.   

- A Budapesti Német Iskola részt vesz a Wunderbar fesztiválon, melynek keretében 
érdeklődő családok kapnak betekintést és a 0. és az 1. osztályok mindennapjaiba.  

- Frau Schmidt kéri a szülőket, hogy rendszeresen olvassák a Schulmanageren keresztül 
küldött információkat. Sajnos a visszajelzések alapján kevesen teszik ezt. Az iskola 
honlapján is megtalálhatóak a legfrissebb információk.  

 
c) Tanári Tanács beszámolója 

 
Anne Vizi kérésére Uwe Bach megbeszéli Andrea Ullmann tanárnővel, hogy a Tanári 
Tanács által szervezett bolhapiacon szükség lesz- e a Szülői Tanács segítségére a büfé 
megszervezéséhez.  

  
 

d) Diákönkormányzat ( SMV )beszámolója  
 

Elmarad mert a diákok részéről senki nincs jelen. 
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- Nyílt ülés vége 19.40-kor- 
 
 

- Zárt ülés-  

 
 
 
4.NAPIRENDI PONT: MUNKACSOPORTOK BESZÁMOLÓJA 
 
 
Jutta Riehle beszámol a Steuergruppe munkájáról: Strutz úr vezetésével folytatódik az 
iskolafejlesztési munka. Bizonyos témákkal/területekkel kapcsolatos munkafeladatokat a 
bizottságokhoz irányítják. Egy tematikus munkacsoport (TAG) például azt vizsgálja, milyen 
lehetőségek állnak rendelkezésre a MINT fejlesztésre. A digitális területen is állapotfelmérés van, 
azzal kapcsolatban, milyen erőforrásokkal rendelkezik az iskola.  
A szülők együttműködését kérik a "Respekt" munkacsoportban való részvételre.   
 
Stephan Schwarzbeck arról számol be, hogy a Kórházsuli projekt nagyon örömmel értesült a 
Szülői Tanács  adományáról. Ennek hivatalos átadására a Sommerfesten kerül sor. Jelenleg is 
zajlik a Kórházsuli adománymaratonja, amelyben diákjaink is részt vehetnek. További információk 
e-mailben fognak érkezni. 
Továbbra is keresünk olyan szülőket, akik akik aktívan részt vennének iskolánk különböző szociális 
projektjeinek szervezésében, támogatásában.  
 
 
5.NAPIRENDI PONT: SZÜLŐI MANDÁTUMOK AZ ALAPÍTVÁNYI TANÁCSBAN 
 
Torsten Braner ismerteti a májusban esedékes választás menetét, amelynek  alapján a Szülői 
Tanács tesz javaslatot az Alapítóknak, melyik 3 szülőt szeretné a Budapesti Német Iskola 
Alapítványi Tanácsába.   
 
Bárki indulhat a 3 mandátum egyikéért, akinek az iskolába jár gyermeke. A szülők korábbi három 
képviselője közül Norbert Langen és Inken Hefele jelezte, hogy ismét jelöltetni kívánja magát.  
Jelölésüket  a Szülői Tanács Elnöksége   támogatja. 
 
A pályázati dokumentumokat minden szülői képviselőnek elküldjük. Kérünk Benneteket, hogy 
juttassátok el az osztályaitokban minden szülőnek.   
 
 
6.NAPIRENDI PONT: SOMMERFEST 2022 
 
Időpont: június 18.  
 
A corona előtti időszakhoz hasonlóan, a Sommerfestet az osztályok szervezik.  
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Részletekkel később jelentkezünk. Kérdéseitekkel forduljatok Somogyi Róberthez.  
 
 
 
7. NAPIRENDI PONT: EGYEBEK 
 
 
Középiskolai végzettség a német rendszer szerint (mittlere Reife) 
 
Egy, a témában érintett szülői képviselő munkacsoport létrehozását javasolja, amelynek 
vezetését szívesen vállalná. 
A Mittlere Reife-t megcélzó gyermekek esetében nem egyértelmű a tantárgyválasztás. Ez 
frusztrációt okoz a gyermekek és a szülők körében is.  
A szülői képviselők kérjék fel az érintett szülőket, hogy vegyenek részt a munkacsoportban. 
Az iskola vezetősége vegye fel a kapcsolatot az érintett családokkal, amennyiben infromációra 
van szükségük tudjanak kihez fordulni.   
 
Átmenet az általános iskolából a gimnáziumba 
 
Lesz egy általános iskolai szintfelmérés, melyben a tanárok időben felmérik a gyereke 
teljesítményét.  
Ugyan nem lesz felvételi vizsga a gimnáziumba, de az általános iskolából  lehet automatikusan 
átkerülni a gimnáziumba. 
Problémás esetekben a lehető leghamarabb fel kell venni a kapcsolatot a szülőkkel, hogy 
eldöntsék, nem lenne-e jobb gyermekük számára a Mittlere Reife esetleg egy  iskolaváltás. 
A Szülői Tanács Elnöksége a következő Jour Fixe alkalmával megvitatja a témát az igazgató nővel.  
 
Támogatási kérelem 
 
Torsten Braner felolvassa Johanna Thalhammer zenetanár által vezetett Musical csoport 
támogatására irányuló kérelmet. A pályázat a Musical-AG és a Zenekar-AG utazásának 
buszköltségeihez való 160.000 Ft-s hozzájárulásra vonatkozik. 
A határozatképesség megállapítása: az 58 szülői képviselőből 21 jelen van, így az eljárási 
szabályzat 6.1. pontja szerint határozatképes a Szülői Tanács.  
Az indítvány egyhangúlag elfogadásra kerül.  
 
Az ülés lezárása előtt Vizi Anne kéri a szülői képviselőket, hogy a szülőkkel való kommunikáció 
során ügyeljenek a  arra, hogy a magánvéleményt és a szülői képviselői szerepet különválasszák. 
A tényeket helyesen kell bemutatni, hogy elkerülhetők legyenek a félreértések és a problémák a 
különböző  iskolai grémiumokkal. 
 
Anne Vizi megköszöni a szülői képviselőknek a részvételt. A következő ülésre várhatóan május 
12-én, csütörtökön kerül sor. 
 
Az ülést vége:  21:00 óra 


